
 
Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: Tirsdag d. 8. juni 2021 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: afd. Mogenstrup  

 

Tilstede: Heidi Nonbo, Anders Rostgaard Birkmann, Camilla Nerup, Sine Stricker Jakobsen, Karen 

Berner Skipper, Charlotte Nielsen, Rikke Næstholdt, Rasmus Leen Olsson, Søren Holm Christensen 

og Bo Hauge Laursen.  

 

Afbud: Charlotte Roest, Nina Lise, Catharina Specchio, Oscar Hansen, Mikkel Kærvi 

Fraværende:  

 

Referat: Søren Holm Christensen  

 

 

Dagsorden 

97.  Godkendelse af dagsorden 

Referat:  Fremadrettet skal der vælges en af de forældrevalgte på skolebestyrelsesmøderne, 

der skal være opmærksom på hvilke emner der skal være de 3 nyhedsbullets punkter fra 

skolebestyrelsesmødet, der skal ud til forældrene. Det skal være et punkt på dagsorden hvor 

man vælger hvem der skal stå for det. Punktet skal være i starten af dagsorden lige efter 

punkter til eventuelt.   

 

 

98.  Punkter til eventuelt  

Referat:   

Ingen punkter 

 

99.  Nyt fra elevrådet  

(10 min) 

Referat:   

Korskilde:  intet nyt 

Mogenstrup: Intet nyt fra elevrådet, der ikke været samlet efter jul på grund af Corona 

 

 



 
100.  Kort Nyt  

(alle / 20 min)  

Referat:  

- På begge afdelinger er der blevet malet/filstet, istandsat diverse lokaler og lavet 2 nye 

klasselokaler og flyttet sfo’enpå Afdeling Mogenstrup. Desuden er der samlet udskiftet 

stole og borde i 16 klasser fordelt på begge matrikler. Det betyder at vi snart er i mål 

med at udskifte bord og stole i alle klasserne.  

- PCerne, der er bestilt, til alle elever over 2. klasse bliver leveret til skolen inden 

sommerferien. Så de klar til udlevering efter sommerferien.  

- Skolen er ved at vende tilbage normal tilstand, blandt andet bliver flere og flere møder 

nu afholdt fysisk. 
- Den 1. juni vedtog Christianborg en række Frihedsting for skolen.        

På folkeskoleområdet får skoler og kommuner mulighed for fortsat at gøre brug af en række 

frihedsgraderne i det kommende skoleår fra Corona-perioden. Det drejer sig om muligheden for  

1) at konvertere understøttende undervisning 
2) at afkorte skoledagen (hænger muligvis sammen med understøttende undervisning) 
3) ikke at udarbejde elevplaner  
4) ikke at udarbejde kvalitetsrapporter 
5)  at skolerne kan fravige målsætningen om, at lærerne skal have undervisningskompetence i  
     de fag de underviser i 
 

    Vi afventer at BSU beslutning melder ud om hvilke tiltag der kommer til at være 
    gældende i Næstved kommune 
 

- Der kommer et nyt elevfraværssystem fra starten af næste skoleår. Systemet skal lige 

som nu tilgås fra Aula. Skolen bliver først introduceret i det lige inden skoleåret går i 

gang. Det skulle være et ret nemt system som ikke burde volde forældre de store 

udfordringer at bruge.   

- Byrumsprojektet i Brøderup er blevet besluttet, det betyder at der kommer ny 

busholdeplads, skilt til biblioteket og andre forskønnelsestiltag. Projektet bliver sat i gang 

i 2022  

 

 

101. Nyt fra formandsgruppen 

(Heidi / 15 min) 

Referat: 

- Torsdag d. 10. juni afholdes der FRO-møde – dvs. bestyrelsesformænd og nsætformænd 

er inviteret til dialogmøde børne- og skole udvalget vedr. økonomi på skolerne.  

 

102. Budgetstatus 

- Se bilag 

(SHC / 5 min) 

Referat: 



 
- Vi forventer at komme ud af skoleåret med et overskud som er inden for de 2 % der kan 

overføres til næste skoleår.   

 

 

103. Status for dannelse af kommende skoleår 

(BHL / 10 min) 

Referat: 

- Fagfordelingsprocessen er forløbet stille og roligt på begge matrikler, skemaudkast er 

sendt ud til kommentar blandt personalet. Forventet at være klar til elever og forældre i 

starten af uge 25. 

- På afdeling Mogenstrup er der efter en del personale udskiftninger kommet ro på 

Pusterummet – fremover benævnes det S1.  Fra næste år vil klassen bliver en 

specialklasse for mellemtrins elever.  

- Det er kommet en ny børnetalsprognose, der siger at Fladsåskolen mister ca. 100 børn i 

løbet af de næste 10 år. Prognosen er meget tvivlsom, da vi kan se på antallet af 

nuværende indskrevet elever på skolen, ikke passer med de tal der står i prognosen. 

 

 

104. Godkendelse af ansøgning om nedsat timetal for specialklasserne 2021-2022 

Se bilag 

(BHL / 5 min) 

Referat:   

- Godkendt  

 

 
105.  Høring vedr. Kriterier for indskrivning på skolerne under frit skolevalg 

Se 2 bilag 

(BHL / 10) 

Referat:  

- Man skal være opmærksom på det teoretisk kan give udfordringer for de skoler i 

kommunen med mange udfordrede elever hvis forslaget vedtages.  

- Bo laver udkast og sender til formandsgruppen for godkendelse.  

 

 

106. Status på busser, transport og trafik 

(5 min) 

Referat:  



 
- Der er et forlydende om, at der er opstået en udfordring på Afdeling Korskilde at når 

eleverne slipper kl. 13.50, bliver de nød til at gå lidt før fra undervisning for at kunne nå 

bussen kl. 13.51.  

Skolen går videre med at undersøger hvilken bus det er og hvad der kan gøres.  

- Der er elever der har set buschaufføre der ryger i bussen, når der ikke er elever med. 

Skolen giver busselskabet besked.  

- Det er meget kø ved bilernes afsætningsstedet om morgenen på afdeling Mogenstrup. 

Skolebestyrelsen ønskes at der kommet bedre skiltning og tydelig beskrivelse af hvad 

afsætningspladsen skal bruges til.   

- På Afdeling Mogenstrup har eleverne kunnet cykle på stien mellem skolen og 

børnehaven. Efter at SFOen er blevet flyttet har eleverne af personalet fået at vide at de 

ikke mere må cykle der mere på grund af SFOen bruger området som legeområde. 

 Skolen undersøger hvad der kan gøres. 

- Elevrådet ønsker stadigvæk at der kommer 2 busser der køre hver sin vej om 

eftermiddagen, når eleverne slipper på afdeling Mogenstrup. Det vil betyde at for en del 

af eleverne vil transporttiden bliver betydelig mindre.  

 

 

107. Orientering om forhold vedr. skolens bygninger og udenoms arealer 

(BHL/SHC – 5min) 

Referat:  

- Fladsåsvømmehal er stadig ikke i brug på grund af renovering. Senest melding er at 

svømmehallen er klar til genåbning midt i juni.  Skolen har valgt først at bruge den igen 

efter sommerferien, da det er for usikkert om det holder. I stedet fortsætter Afdeling 

Korskilde med at bruge idrætshøjskole Bosei i Præstø, mens der på Afdeling Mogenstrup 

bliver lagt svømmeundervisning ind på 6. årgang for at hente noget af de forsømte 

svømmeundervisningstimer.   

- Legestativet der har stået i gården ved siden af personalerummet på Afdeling Mogestrup 

er revet ned, da det var for dyrt at reparere. Gården skal fremadrettet bruges til et 

gårdmiljø for bl.a. (udskolings)eleverne – der tænkes opsat bordbænkesæt og andet.  

- Pavillon ved Atlantis på afdeling Korskilde bliver revet ned i sommerferien.  

 

108. Procedure og forventninger til elevernes adfærd og ageren/opførelse ved online/virtuel 

undervisning - Orientering om procedure  

(se bilag) (BHL – 5 min) 

Referat 

- Procedure drøftet og godkendt  

 

 

109. Udkast til mødedatoer for bestyrelsen kommende skoleår 



 
(se bilag) (BHL – 5 min) 

Referat: 

- Bo sender liste med kontaktperson til klasserne ud sammen med referatet.  

- Mødedatoerne er godkendt, dog bliver mødet den 3/3 flyttet til 24/2 .  

 

 

110. Eventuelt 

(5 min) 

Referat:  

Bullets punkter til forældrene via Aula:.   

- Manglende skiltning ved Afsætningsplads på afdeling Mogenstrup 

- Diverse udskiftninger af møbler på begge matrikler, desuden ny indretning af lokaler på 

afdeling Mogenstrup og Korskilde 

- Procedure og forventninger til elevernes adfærd og ageren/opførelse ved 

online/virtuel undervisning 

 

111. Punkter til kommende bestyrelsesmøder  

 

 

 

 

 

Møderække skolebestyrelsen Fladsåskolen 

26/08  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

07/10  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

01/12  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

11/02  torsdag Teams   kl. 19-21 

10/03  onsdag Teams   kl. 17-19 

21/04  onsdag Teams   kl. 19-21 

08/06  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


